
Referat. 
 

Emne Skolebestyrelsesmøde Nr.  01-2017/18 

Sted Hotherskolens personalerum Mødedato 29. august 
2017 

Deltagere 
SB-medlemmer 
Afbud fra Martin Bach-Jacobsen og 
Flemming Bødker Schaaf 

Kl. 18.00 – 20.30 

Info: SIA, BU Mødeleder Mie 

 
 
Dagsorden Punkt Ansvar  
A. Kommentar til referat. Kommentar: 

Rettelser og kommentar til seneste 
referat. 

 5 min. 

intet 
1. Klassekvotient. Drøftelse af årgange/klasser med 

lavt elevtal. 
1 bilag – Elevtal pr. 22. august 
2017. 

Forældre-
repr. 

10 min. 

Udsættes, da Martin B. Jacobsen, som havde ønsket punktet på dagsordenen, havde meldt afbud til 
mødet. 
2. Lejrskole. Drøftelse af genindførelse af lejr-

skole fra skoleåret 2018-2019. 
Forældre-
repr. 

10 min. 

Ledelsen udarbejder et oplæg til næste møde med beregning af, hvad en lejrskole koster. Bestyrel-
sen ser gerne at lejrskole genindføres. Det er et punkt, som vi kan profilere os på. 
3. Værdigrundlag. Videre arbejde med implemente-

ring af værdigrundlag. 
2 bilag. 

RT 30 min. 

René orienterede om det videre forløb. Næste trin er at hver afdeling – defineret af LokalMED- 
finder 5 værdier, som der skrives en lille historie til. Alle forslag sendes til René, som samler og 
sender videre til konsulentfirmaet, som bruger det til fællesmødet den 11. oktober. Bestyrelsen del-
tager ikke i denne del af processen men er med til fællesmøderne den 11/10 og 21/12. 
4. Budget 2018. Yderligere forslag til budget 2018 

til drøftelse. 
2 bilag. 

RT 15 min. 

Rene fremlagde Børneudvalgets forslag. Bestyrelsen finder oplægget meget useriøst. Det er svært at 
se hvor der i – et forvejen - stramt budget på skoleområdet kan spares yderligere penge. René ud-
arbejder i samråd med Margrethe en udtalelse til forslaget som sendes til Børneudvalget. 
5. Økonomi Status pr. 31. juli 2017. 

1 bilag. 
FS 10 min. 

Rene´ undersøger hvor mange computere Hotherskolen råder over. Fremover vil ledelsen udarbej-
de kommentarer til budgetopfølgningen. Det er svært at holde et budget, hvor lønsumstyringen ud-
gør en højere udgiftpost til løn pr. medarbejder end tildelingen. 
Dagskolens midler er der stadig ikke klarhed over, men det forventes, at de kommer ud med under-
skud i 2017. 
6. Sygefravær Sygefravær juli 2015- juli 2017. FS 5 min. 



1 bilag. 
Punktet blev drøftet. Bestyrelsen ser med glæde at fraværet er faldende på SFO og Dagskole. 
7. Meddelelser:     
 a) SB Formand Orientering: 

Siden sidst m.m. 
MK 5 min. 

Brev sendt ud til forældre før sommerferien ang. rygning på og omkring skolens arealer. Der tales 
om, at p-plads mm ved Fritidsgården bruges til ”varmestue” med deraf følgende uheldige episoder. 
Thomas tjekkede hvor stort problemet er, og i det sidste halve år har politiet fået én henvendelse. 
Det blev foreslået at tage problemstillingen op på et kommende Dialogmøde med politikkerne. 
Mie skriver, på bestyrelsens vegne, et brev til samtlige forældre om årets arbejde i bestyrelsen. 
 b) Ledelsen Orientering: 

Siden sidst m.m. 
1 bilag – Nyt fra ledelsen. 
1 bilag – Forældremøder. 

RT/FS/IB 10 min. 

Bilagets punkter blev gennemgået. 
 c) Medarbejdere Orientering: 

Siden sidst m.m. 
LE/BMO 5 min. 

Der er 3 drenge som er integreret i 9. klasse med støtte i stedet for ”Stærk fra Start” i Køge. Et 
godt initiativ, som kan tåle presseomtale. 
Ny pædagog ansat pr. 7/8. Husk fremover at det formelle ansættelsesudvalg skal involveres. 
SFO’en er kommet godt fra start og har fået etableret et godt samarbejde med indskolingen. 
 d) Elevråd Orientering: 

Siden sidst m.m. 
 5 min. 

Elevrådet har forskellige ønsker til legepladsen. Ledelsen undersøger, hvilke muligheder, der er. * 
8. Eventuelt.    
Arbejdet med PLOV skal føres ud i livet. 
Bestyrelsen efterlyser klare retningslinjer for udstedelse af buskort. 
9. Lukket dagsorden. Klagesag over personale.  10 min. 
 
 
*Svar på Elevrådets spørgsmål: 
Rampen til skateboard nedrives efter anvisning fra Legepladstilsynet. 
Mellemtrinnet må benytte Faxegården til leg og fodbold. Der er allerede nogle legeredskaber her, 
men der opsættes endnu et til denne aldersgruppe. 
Mellemtrinnet må også være i kantinegården. Her er fodbold også tilladt.  
Der er afsat kr. 345.000 til legeplads til Hotherskolen og den nyetablerede børnehave. 
Til Dalen 5 er der ligeledes afsat kr. 345.000 til fysisk flytning i budget 2018. 
 

 
 


